

概覽

建議的「綠化平台」佔地4萬3千平方米,可作各類康樂、文化及體育設施用途。為與社會各界攜手制定更完善的發展方案,我們特意舉辦「綠化平台」研討會,並邀請到多位來自規劃、工程、交通、旅遊、綠色建築等業界的資深代表於會上交流,除了探討項目的發展潛力,亦會討論如何進一步落實這項富有創意的社區工程。

現誠意邀請閣下撥冗出席研討會。<u>研討會流程及嘉賓講</u> 者名單可參閱附件。

請於12月1日或之前登入網上系統報名·稍後理大將以電郵確認。如有任何查詢·請與林小姐聯絡:

電話: 2766-6269

電郵: views.on.greendeck@polyu.edu.hk

日期: 2015年12月14日(星期一)

時間: 上午環節

上午9時30分至下午12時40分 (上午9時開始登記)

下午環節

下午2時至5時 (下午1時30分開始登記)

▲下載研討會流程

地點: 香港理工大學賽馬會創新樓13樓V1310室創新智庫

語言: 廣東話

Overview

Due to the poor environment and fragmented connectivity of neighbourhoods around the Hung Hom Cross Harbour Tunnel, The Hong Kong Polytechnic University (PolyU) has advocated the construction of a "Green Deck" over the toll plaza of the tunnel. Further to a series of multi-disciplinary research and studies conducted by PolyU faculty members, it is considered that the "Green Deck" project is not only effective in improving the air quality, it will also bring extensive and long-term benefits to the community, for instance, increasing open space and providing convenient access to the nearby districts and Tsim Sha Tsui East waterfront. With its environmentally-friendly features and sustainable benefits, the project has been recognized with the Merit Award in Green Building Award 2014 (Research and Planning).

The proposed "Green Deck" area covers 43,000 square metres, which can be used to accommodate a wide variety of recreational, cultural and sports facilities. With a view to engaging the different stakeholders in the formulation of a better development proposal, we are organizing a Conference on "Green Deck", with guest speakers from various industries including planning, engineering, transportation, tourism and green building. Apart from discussing the development potential of the project, we will also explore how best we could take this innovative social project forward.

You are cordially invited to take part in this conference. <u>Detailed programme and the list of speakers are available in the attachment</u>.

Please register on the online platform by 1 December and a confirmation email will be issued in due course. For enquiry, please contact Ms Lam:

Phone: 2766-6269

Email: views.on.greendeck@polyu.edu.hk

Date: 14 December 2015 (Monday)

Time: AM Session

9:30am-12:40pm (Registration starts at 9:00am)

PM Session

2:00pm-5:00pm (Registration starts at 1:30pm)

Download Programme Rundown

Venue: V1310, 13/F Innovation Think Tank,

Jockey Club Innovation Tower, The Hong Kong Polytechnic University

Language: Cantonese

🌶 Register Now

Conference on "Green Deck"

Organiser: The Hong Kong Polytechnic University (PolyU)

Date & Time: 14 Dec 2015 (Monday), 9:30am - 5:00pm

Venue : V1310, 13/F Innovation Think Tank, Jockey Club Innovation Tower, PolyU

Facilitator : Ms Theresa Yeung Wing-shan (Director of Arup)

Language : Cantonese

	Time	Item	Speakers / Disscussants
Opening	09:00 09:30 - 09:55	Registration Opening Speech Project Introduction	Ms Marjorie Yang Mun-tak (Council Chairman of PolyU) Mr Alex Lui Chun-wan (Chairman of Task Force on the Proposed "Green Deck", PolyU)

AM Session 1A - A Creative Planning Solution (planning and social issues)

09:55 - 11:05 Presentation Prof. Edwin Chan Hon-wan (Associate Head of Department of Building & Real Estate,

PolyU)

Panel Discussion Discussants:

Dr Peter Pun Kwok-shing (Ex-Director of the Planning Department)

Mr Samson Wong San (Managing Director of Samson Wong & Associates Property

Consultancy Ltd.)

Mr Tony Tse Wai-chuen (Chairman of Panel on Development, LegCo)

Prof. Edwin Chan Hon-wan

11:05 - 11:20 Coffee Break

Session 1B - Greening for Societal Well-being (greening, environment and health issues)

11:20 - 12:40 Presentation Prof. Poon Chi-Sun (Associate Head of Department of Civil and Environmental

Engineering, PolyU)

Panel Discussion Discussants:

Mr Wilfred Lau Wai-tong (Director of Arup)

Mr Bernard Lim Wan-fung (Founding President of Hong Kong Institute of Urban Design)

Prof. John Ng Cheuk-yee (Chairman of BEAM Society Ltd.)

Prof. Poon Chi-Sun

Conclusion for AM sessions Mr Alex Lui Chun-wan

12:40 - 14:00 Lunch

13:30 Registration

PM

Session 2A - Realising Innovative Engineering Ideas (engineering feasibility)

14:00 - 15:10 Presentation Mr Cheung Kwong-wing (Director of Dennis Lau & Ng Chun Man Architects &

Engineers (HK) Ltd)

Panel Discussion Discussants:

Mr Yu Sai-yen (Executive Director of Gammon Construction)

Mr Sam Chow Man-sang (Director of Arup)
Mr Chin Sai-ping (Executive Director of AECOM)

Mr Cheung Kwong-wing

15:10 - 15:25 Coffee Break

Session 2B - A Catalyst for Vibrant Community (community building and connectivity)

15:25 - 16:45 Presentation Dr Hung Wing-tat (Associate Professor of Department of Civil and Environmental

Engineering, PolyU)

Panel Discussion Discussants:

Mr Anthony Lau Chun-hon (Executive Director of Hong Kong Tourism Board)
Mr Vincent Ng Wing-shun (Non-official Member of Harbourfront Commission)
Ms Iris Tam Siu-ying (Ex-Managing Director of Urban Renewal Authority)

Dr Hung Wing-tat

Conclusion for PM sessions Mr Alex Lui Chun-wan

Closing 16:45 - 17:00 Closing Speech Prof. Timothy W. Tong (PolyU President)

End of Conference

「綠化平台」研討會

主辦機構 :香港理工大學(理大)

日期及時間:2015年12月14日(星期一)上午9時30分至下午5時

地點 :理大賽馬會創新樓13樓V1310室創新智庫 主持 :楊詠珊女士(奧雅納工程顧問董事)

語言 :廣東話

時間 講者 / 嘉賓講者

 開幕
 09:00
 接待及登記

 09:30 - 09:55
 開幕辭
 楊敏德女士(理大校董會主席)

項目簡介 雷震寰先生(理大「綠化平台計劃」專責組主席)

上午 1A環節 - 創新規劃方案 (規劃及社會議題)

09:55 - 11:05 主題報告 陳漢雲教授(理大建築及房地產學系教授及副系主任)

專題討論 嘉賓講者:

潘國城博士(規劃署前署長)

黃山先生(黃山建業事務所物業顧問公司董事總經理)

謝偉銓先生(立法會發展事務委員會主席)

陳漢雲敎授

11:05 - 11:20 小休

1B環節 - 建設綠色生活 (綠化、環境及健康議題)

11:20 - 12:40 主題報告 潘智生教授(理大土木及環境工程學系副系主任)

專題討論 嘉賓講者:

劉偉棠先生(奧雅納工程顧問董事) 林雲峰教授(香港城市設計學會創會會長) 伍灼宜教授(建築環保評估協會主席)

潘智生教授

上午總結 雷震寰先生

12:40 - 14:00 午膳

下午 13:30 接待及登記

2A環節 - 挑戰工程技術 (工程可行性)

14:00 - 15:10 主題報告 張光穎先生(劉榮廣伍振民建築師事務所(香港)有限公司董事)

專題討論 嘉賓講者:

余世欽先生(金門建築執行董事) 周文生先生(奥雅納工程顧問董事) 陳世平先生(艾奕康有限公司執行董事)

張光穎先生

15:10 - 15:25 小休

2B環節 – 提升社區活力(建設社區 加強連繫)

15:25 - 16:45 主題報告 熊永達博士(理大土木及環境工程學系副教授)

專題討論 嘉賓講者:

劉鎭漢先生(香港旅遊發展局總幹事) 吳永順先生(海濱事務委員會非官方成員) 譚小瑩女士(市區重建局前行政總監)

熊永達博士

下午總結 雷震寰先生

閉幕 16:45 – 17:00 閉幕辭 唐偉章教授(理大校長)

硏討會結束